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O profesoru Albínu Bráfovi 
ÚVOD DO ŽIVOTA A ČINŮ RODÁKA TŘEBÍČSKÉHO

Jen málokterá škola se může pochlubit 
osobností, která ji provází od jejího vzniku 
až do dnešních dnů. Pro naši školu je touto 
výjimečnou osobností profesor Albín Bráf, 
významný český právník, ekonom a vysoko-
školský pedagog. V souvislosti s jeho osobou 
však nesmíme opomenout také jeho politické 
působení, nejprve jako řadového člena pan-
ské sněmovny a později dokonce jako mini-
stra zemědělství. Profesor Albín Bráf se díky 
tomu mohl významnou měrou podílet na 
prosazování českých zájmů v rámci tehdejší-
ho Rakouska-Uherska.

Bez okolků bychom o profesoru Bráfovi 
mohli v souvislosti s naší školou mluvit jako 
o otci zakladateli, neboť to byl právě on, kdo 
v roce 1901 inicioval její vznik. Jeho cílem bylo 
rozvíjet ekonomické vzdělání mladých lidí, 
a tím přispět k hospodářskému růstu třebíč-
ského regionu. Kromě naší školy nese jméno 
profesora Bráfa také Bráfova třída, významná 
ulice a jedna z nejdůležitějších dopravních te-
pen celého města Třebíč.

V dalších číslech časopisu se podrobněji 
zaměříme na Bráfův život a odkaz, který nás 
stále inspiruje i po více než sto letech.

Bc. Tomáš Pokorný

Úspěch v soutěži Ekonomický tým
(Praha 12. 12. 2024)

Žáci Bráfovy akademie se zúčastnili celostátního kola soutěže Ekonomický tým, který se konal na 
Obchodní akademii Kubelíkova v Praze.

Školu reprezentoval tým OA4B ve složení Adam Borůvka, Natálie Střechová a Emma Šlechtová. Soutěže 
se zúčastnilo 14 nejlepších středoškolských týmů z celé České republiky. Tyto týmy postoupily jako vítězo-
vé regionálních kol, která se konala v červnu 2024. V silné konkurenci jsme se umístili na skvělém 3. místě.

První den soutěže jsme pracovali na projektu na téma Startup - nástroj, který pomůže vyřešit problém 
dnešní doby. Na vypracování projektu jsme měli pět hodin. Během práce jsme nemohli využívat interne-

tové zdroje, museli jsme se proto 
spolehnout pouze na své doved-
nosti a svou kreativitu.

Druhý den následoval vědo-
mostní test, který obsahoval 30 
otázek z ekonomiky, 30 otázek 
z  účetnictví, 10 otázek z infor-
mačních technologií a 10 otázek 
z práva. Po testu následovala 
30minutová příprava na prezen-
taci na téma Vlastní byt na hypo-
téku, nebo bydlení v  pronájmu. 
Po hektické přípravě následova-
la 10minutová prezentace, v níž 
jsme museli obhájit svoje názory 
před odbornou porotou složenou 
z  ředitelů obchodních akademií 
a přednášejících na Vysoké škole 
ekonomické v  Praze. Ze soutěže 
jsme se vrátili plni nových zkuše-
ností a poznatků.

Natálie Střechová (OA4B)
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Nás to BA
Milí čtenáři,

s radostí vám představujeme 
upravenou podobu našeho škol-
ního časopisu! Spolu s   novým 
názvem školy přichází i  moder-
nější vzhled a nové jméno ča-
sopisu, které pro vás vymysleli 
sami studenti. 

V tomto vydání si můžete pře-
číst první článek o dr. Albínu 
Bráfovi, jehož jméno nyní škola 
nese, a další zajímavé příspěvky. 
Věříme, že se vám změny zalíbí, 
a těšíme se na vaše kreativní ná-
pady do dalších čísel,

protože nás to opravdu BA(ví)!

Váš redakční tým
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S O U T Ě Ž E
Okresní kolo olympiády z českého jazyka
(DDM Třebíč 28. 1. 2025)

Po úspěchu ve školním kole olympiády 
z  českého jazyka se Michal Nevoral ze třídy 
CR2 a Eliška Dostálová ze třídy OA4A zúčast-
nili kola okresního. S  jednotlivými úkoly si 
úspěšně poradili. Eliška se umístila na krás-
ném třináctém místě, Michal se umístil na tře-
tím místě a postoupil tak do kola krajského. 
Oběma žákům děkujeme za reprezentaci 
školy.

Mgr. Jitka Pospíšilová

Brněnské zrcadlo
(Brno 22. 1. 2025)

Naše první soutěž a velký nápor na nervy 
nás čekal v Brně, kde jsme reprezentovali náš 
obor v  dámské a pánské disciplíně. Dámská 
část nás zavedla do nadčasové fantazie. Tyto 
účesy byly o originalitě, kreativitě a celkové-
mu sladění. V pánské kategorii se stříhal taper 
fade. Soutěžilo zde 25 škol z celé ČR. Soutěž 
nás velice bavila. Odvezli jsme si 6. a 9. místo, 
spoustu nových zkušeností a inspirací, které 
nás budou provázet při dalších soutěžích.

Veronika Hobzová (KA2) 
a Dominik Lučan (KA2)Kalibr Cup

(Lanškroun 13. 2. 2025)
Moje druhá soutěž na této škole, stejné místo, ale jiná modelka a jiné téma. Letošní téma 

bylo velice zajímavé a kreativní. Vrátili jsme se s ním všichni trochu zpátky do minulosti. I když 
jsme byli všichni v Rytmu Swingu, vítězové jsou jen tři. Na bedně jsme sice nestáli, ale i přesto 
jsme si to já i moje modelka Katka z prvního ročníku obor kadeřník užili. Katku jsme všichni 
inspirovali natolik, že by se chtěla příští rok nějaké soutěže zúčastnit také. I když to byla moje 
poslední soutěž na této škole, moc mě to bavilo a vždy mě to inspirovalo a posouvalo dál. 
Děkuji za tuto příležitost.

Veronika Rousová (KA3)
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Konverzační soutěž 
v angličtině  

JUNIOR LINGUA 2025
(2. 4. 2025)

V dubnu opět proběhne již 20. ročník krajské konverzační sou-
těže v anglickém jazyce, kterou pořádá Bráfova akademie. Soutěž 
je určena žákům prvních až třetích ročníků středních škol, kteří 
studují ve vzdělávacích programech poskytujících střední vzdě-
lání s výučním listem. Všem účastníkům přejeme hodně štěstí. 
V dalším čísle časopisu se dozvíte, kdo obsadil vítězné příčky.

Mgr. Daniela Nováková, Mgr. Radka Hušková
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Baristická soutěž
ENZO BENCINI BARISTA CUP 2024

(Letňany 21. 11. 2024)
Zúčastnili jsme se 2. ročníku 

soutěže středních hotelových 
škol Enzo Bencici Barista Cup 
2024. Tato soutěž byla součástí 
14. ročníku mezinárodního vele-
trhu hotelového a restauračního 
zařízení, potravinářství a  gastro-
nomie v prostorách Expo Letňany 
a spojila odborníky a  nadšence 
z  oblasti pohostinství a gastro-
nomie dohromady. Celý areál vo-
něl kávou, cukrářskými výrobky 
a panovala zde velice milá atmo-
sféra. Soutěžící předvedli své do-
vednosti v přípravě kávy, přičemž 
porota hodnotila nejen chuť 
a  vzhled, ale i celkový projev. 
Akce přilákala širokou škálu ná-
vštěvníků, od odborníků v oboru 
až po milovníky dobré kávy. 

Tato soutěž byla skvělou pří-
ležitostí k inspiraci a sdílení 
zkušeností. Výsledky ukázaly, 
že česká baristická scéna má co 
nabídnout a stále roste v kvalitě 
i úrovni.

UOV Adéla Dědičová

První místo v angličtině opět 
pro naši školu
(12. 2. 2025)

Naše škola ve spolupráci s DDM Třebíč opět hostila okresní kola 
soutěží v anglickém a německém jazyce. Studenti předvedli vynikající 
výkony a dosáhli skvělých výsledků.

V kategorii III.C pro odborné střední školy si zlatou příčku vybojova-
la Veronika Machová ze třídy CR3, která postoupila do krajského kola. 
Stříbro získal Jáchym Michek ze SPŠ Třebíč a bronzová medaile při-
padla Anně Vacatové ze SOŠ Moravské Budějovice.

V další kategorii, určené studentům čtyřletých gymnázií, zvítězil 
Mykyta Zadesenetes z Katolického gymnázia Třebíč. Druhé místo ob-
sadil Ondřej Hons, rovněž z Katolického gymnázia Třebíč, třetí příčku 
obsadil Lukáš Svoboda z Gymnázia Moravské Budějovice.

V německém jazyce se vítězem stal František Farsa z Katolického 
gymnázia Třebíč, druhé místo si zajistila Veronika Sýkorová a bronzo-
vou pozici obhájila Andrea Böhmová z Gymnázia Třebíč.

Mgr. Zuzana Kratinová

Účtování versus účetnictví
(Jihlava 9. 1. 2025)

Žákyně třídy OA4A Lucie Kselíková a žákyně třídy OA4B Lucie 
Pokorná a Denisa Trojanová se zúčastnily 11. ročníku soutěže 
Účtování versus účetnictví, kterou pořádala Vysoká škola polytech-
nická Jihlava. V dopoledních hodinách řešili všichni soutěžící odborný 
test v prostředí LMS Moodle, odpoledne pro ně byla připravena pro-
hlídka školy, prezentace studijních programů VŠPJ a prezentace na 
téma „Jaká je budoucnost účetní profese?“. Po vyřešení velmi nároč-
ného testu se ze 14 soutěžních týmů umístily naše žákyně na velmi 
pěkném 2. místě, odměnou jim byly hodnotné ceny od sponzorů sou-
těže. Soutěžícím  také děkujeme za vzornou reprezentaci naší školy. 
Věříme, že získaly další cenné zkušenosti pro svůj další profesní rozvoj.

Ing. Irena Ščuková
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V Z D Ě L Á N Í
AD1 po stopách (nejen) díla Davida Černého
(Praha 2. 12. 2024)

Žáci našeho oboru AD1 navštívili vánoční 
Prahu. Itinerář pro nás připravily studentky 
třídy CR3, které nás zároveň Prahou proved-
ly a ukázaly nám některé  pražské památky 
(Karolinum, Obecní dům a další). Zvláštní 
důraz byl kladen na prohlídku děl  uměl-
ců  Davida Černého a  Zahy Hadid. Měli jsme 
rovněž možnost  vidět  výkladní skříně v ulici 
Pařížská, což bylo pro náš obor velmi přínos-
né a inspirativní.

Daryna a Maryna Darylenko (AD1), Natálie 
Studená (AD1), Michaela Palátová (AD1)

 

 

Kaligrafické tvoření na DM
(Třebíč 5. 12. 2025)

V předvánočním čase jsem na naší škole 
navázala kreativní spolupráci s Domovem 
mládeže a uspořádala akci s názvem 
Kaligrafické tvoření na DM. Žáci prvního 
a  druhého ročníku všech oborů, kteří bydlí 
na internátě, dostali jedinečnou příležitost 
seznámit se s uměním krasopisu a vyzkoušet 
si jeho techniky.

Celá akce byla rozdělena do tří dnů. Během 
prvních dvou dní se žáci v menších skupi-
nách učili základy moderní kaligrafie, práci 
s brushpeny a dále si osvojovali techniku kra-
sopisného psaní. K dispozici měli speciálně 
připravenou vánoční kaligrafickou písan-
ku, která jim pomohla procvičit jednotlivé 
tahy a vytvořit plynulé a estetické písmo.

Závěrečný den patřil praktickému tvoření. 
Každý žák si mohl vytvořit vlastní vánoční 
přání a jmenovky na dárky. Kromě kaligrafie 
si vyzkoušeli také techniku akvarelu, kte-
rá jejich výtvory ještě více zkrášlila. Celým 
workshopem se nesla  přátelská atmosféra, 
žáci si tvoření užili a naladili se na blížící se 
vánoční svátky.

Spolupráce s Domovem mládeže se ukáza-
la jako skvělá příležitost propojit kreativitu 
s  volnočasovými aktivitami žáků. Věřím, že 
tato akce nebyla poslední. Těším se, že si po-
dobné tvořivé workshopy brzy zopakujeme.

Bc. Sára Křivánková

Motivační seminář 
P.A.R.K.
(14. 2. 2025)

V půlce února nás navštívil lektor z jazy-
kové školy P.A.R.K., pan David Koster, aby 
žákům prvních ročníků představil prestižní 
jazykové zkoušky Cambridge. Celý seminář 
probíhal v  angličtině, neboť lektor pochází 
z Nizozemska a plynně ovládá anglický jazyk. 
Během svého poutavého vystoupení nejen 
podrobně vysvětlil, co Cambridge zkoušky 
obnášejí a k čemu slouží, ale také žáky sezná-
mil se zajímavostmi o Univerzitě v Cambridge, 
která tyto certifikáty uděluje. Jeho zábavný 
a  interaktivní projev udržel pozornost stu-
dentů po celou dobu a mnohé z nich motivo-
val k hlubšímu zájmu o mezinárodní jazykové 
certifikáty. Velká část semináře byla věnována 
praktickým tipům a strategiím, jak tyto zkouš-
ky úspěšně zvládnout, na co si dát pozor a jak 
se na ně efektivně připravit. Díky srozumi-
telnému a inspirativnímu přístupu Davida 
Kostera hodnotili žáci seminář velmi pozitiv-
ně, přičemž mnozí ocenili nejen získané infor-
mace, ale i příjemnou atmosféru celé akce.

Šimon Hromek (OA1C)
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Kurz studené kuchyně
(10.–13. 2. 2025)
V únorových dnech letošního školního roku, proběhl na naší ško-
le kurz studené kuchyně pod vedením odborníka z praxe, pana 
Jiřího Johna. Tohoto kurzu se zúčastnily třídy HT2 a KČ2. Jednalo 
se o skvělou příležitost pro všechny milovníky gastronomického 
umění, kteří si chtěli rozšířit své znalosti v oblasti přípravy a ser-
vírování pokrmů studené kuchyně.

Během kurzu se žáci naučili široké spektrum technik typických pro 
přípravu studených pokrmů. Mezi nejnáročnější patřilo vykosťování 
kuřete, příprava štrasburské kachny či filírování krocana. Dále si žáci 
osvojili přípravu sýrových, masových a rybích rolád, galantin, paštik 
a aspikových specialit.

Nechyběla ani výroba drobných delikates, jako jsou kanapky či su-
shi. Velký důraz byl kladen na estetiku, správnou kompozici na talíři 
(servírovacím skle) a kombinaci surovin, aby výsledný pokrm byl ne-
jen chutný, ale také příjemný na pohled.

Kurz byl zakončen závěrečným testem, který prověřil znalosti a do-
vednosti všech zúčastněných. Každý žák měl možnost připravit vlast-
ní pokrm podle osvojených technik a prezentovat ho na závěrečném 
rautu.

Kurz byl slavnostně zakončen již zmíněným rautem. Stoly byly krás-
ně nazdobené a plné vynikajících pokrmů, které žáci během kurzu 

společně s  panem Johnem připravili. Slavnostní akce se zúčastnil 
také pan ředitel, který měl možnost zhodnotit výsledky práce žáků. 
Pozváni byli rovněž rodiče účastníků a pedagogové školy. Na závěr 
byly žákům předány certifikáty, které potvrdily jejich zdárné absolvo-
vání kurzu.

Valentýna Králová HT2, Mgr. Jarmila Necidová

Kouzelný vánoční Londýn

(Londýn 2. 12.–6. 12. 2024)
Na začátku prosince  po-

řádala naše škola zájezd do 
Londýna. První den jsme zahájili 
v Greenwichi, kde jsme obdivovali 
nultý poledník. Poté jsme zamířili 
k London Bridge a nedalekému 
Toweru. Odpoledne jsme si užili 
plavbu lodí po Temži, která nám 
nabídla krásné výhledy na měs-
to  včetně historických budov, 
jako je katedrála sv. Pavla nebo 
Shard.Druhý den jsme navštívili 
Natural History Museum, které 
nás ohromilo svými exponáty, 
zejména kostrami dinosaurů, 
a  interaktivními expozicemi. Po 
prohlídce muzea jsme se vydali  
na procházku Hyde Parkem, kde 
jsme si vychutnali klidnou atmo-
sféru v samém srdci Londýna. Na 
Oxford Street jsme měli čas na ná-
kupy a nasáli tak vánoční náladu 

díky nádherným světelným de-
koracím. Večer jsme zakončili 
návštěvou Winter Wonderlandu, 
vánočního trhu plného atrakcí, 
stánků s jídlem a hudby. Poslední 
den jsme zahájili v China Town, 
kde nás okouzlila nejen asij-
ské kultura, ale  také  originální 

barevná výzdoba. Následně jsme  
zamířili k Buckinghamskému pa-
láci, který jsme si nemohli nechat 
ujít, a pokračovali k Big Benu. 
Naše londýnské dobrodružství 
jsme zakončili projížďkou na 
London Eye, která nám poskyt-
la dechberoucí výhled na celé 
město.Po třech nezapomenutel-
ných dnech jsme se vydali zpátky 
do České republiky  plní zážitků 
a vzpomínek. Londýn nás okouz-
lil svou historií, rozmanitostí a vá-
noční atmosférou.

Nella Nohová,  
Natálie Vojáčková,  

Natálie Bocanová (OA3A)
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Pracovní stáž studentů v Portugalsku a další aktivity naší školy 
v rámci programu Erasmus plus
(Portugalsko leden/únor)
Studenti naší školy měli i letos možnost 
zúčastnit se třítýdenní stáže v nádherném 
portugalském městě Braga na přelomu 
ledna a února v  rámci programu Erasmus 
plus. Tato stáž nejenže rozšířila jejich od-
borné znalosti a dovednosti, ale také jim 
umožnila poznat novou kulturu a zlepšit 
jejich jazykové kompetence.

Na stáž vycestovalo celkem 15 studentů 
z různých oborů naší školy, kteří byli umístěni 
do různých firem a restaurací v daném městě. 
Během této doby měli možnost pracovat na 
reálných úkolech a spolupracovat s místními 
profesionály. Do Portugalska vysíláme žáky 
již několik let, neboť se nám stáže v této des-
tinaci osvědčily, stážisté se vždy se naučili ně-
čemu novému ze svého oboru, poznali tamní 
kuchyni, kulturu a nové přátele. Vše je hraze-
no z prostředků programu Erasmus plus.

Hlavním cílem stáže bylo získání praktic-
kých zkušeností v  oboru. Studenti pracova-
li na reálných projektech a měli příležitost 
aplikovat teoretické znalosti získané během 
studia. Stáže se zúčastnili studenti oborů 

kadeřník, obchodní akademie, gastrono-
mie a hotelový management, cestovní ruch, 
florista. Kadeřnice pracovala v  místním ka-
deřnictví, studenti oboru gastronomie a ho-
telový  management pomáhali s  přípravou 
jídel v  kuchyni a obsluhovali tamní klientelu 
v  restauraci. Naučili se také pracovat s  moř-
skými plody a připravit typické portugalské 
jídlo - tresku Bacalhau na několik způsobů. 
Studentky oboru obchodní akademie vyko-
návaly administrativní činnost v  kancelářích 
místních firem a institucí, studenti z  oboru 
cestovní ruch pracovali v  cestovní agentuře, 
kde vytvářeli programy pro zájezdy a propa-
gační materiály. Floristka pracovala v obcho-
dě s květinami, kde se učila místní specifické 
květinové vazby, a studenti oboru designér 
v reklamě vytvářeli návrhy potisků na reklam-
ní předměty. Ve volném čase jsme měli mož-
nost navštívit přístavní město Porto, viděli 
jsme katedrálu Viana do Castelo, Atlantický 
oceán, Lisabon a poutní místo Fátima.

Ze stáže si studenti odnesli cenné 
Osvědčení o absolvování praxe vydané pod-
niky a institucemi, ve kterých pracovali, 
a Europasy v českém a anglickém jazyce. Oba 
dokumenty vhodně doplní jejich kariérní 
portfolio, které uplatní ve  svém dalším pro-
fesním či studijním životě.

Pracovní stáž v Portugalsku byla pro naše 
studenty nezapomenutelnou zkušeností, 
která jim poskytla nejen odborné znalosti 
a  praktické dovednosti, ale také osobní růst 
a kulturní rozhled. Těšíme se na další příleži-
tosti, které našim studentům umožní získávat 
podobné cenné zkušenosti i v  budoucnosti 
díky program Erasmus plus a akreditaci, kte-
rou naše škola dlouhodobě disponuje.

Naše škola také vysílá studenty na pracovní 
stáž v rámci programu Erasmus Pro, kdy na-
bízíme našim studentům možnost pracovat 
v irském Dublinu. Jedná se o dlouhodobé stá-
že v  délce 3 měsíců, obvykle v  letních měsí-
cích. Tyto pracovní stáže nahrazují povinnou 
praxi v rámci jejich studia u studijních oborů 
obchodní akademie, hotelový management 
a cestovní ruch. Dlouhodobé stáže jsou pro 
studenty velice přínosné, musí se naučit po-
starat se o sebe sami, získají spoustu nových 
zkušeností ve svém oboru a zkusí si pracovat 
v cizojazyčném prostředí.

Našim studentům učňovských oborů 
rovněž nabízíme možnost zapojit se do 

sítě Euroučňů, která je součástí programu 
Erasmus plus a sdružuje bývalé účastníky 
praktických stáží v odborném vzdělávání. Pro 
letošní rok budou reprezentovat naši školu 
2 studenti z oboru cukrář a 1 studentka z ná-
stavbového oboru podnikání, kteří budou sdí-
let své zkušenosti nejen s ostatními studenty 
z různých škol na akcích pořádaných Domem 
zahraniční spolupráce v Praze, ale také na 
akcích naší školy - dny otevřených dveří, ex-
kurze, výstavy, prezentace pro současné i bu-
doucí stážisty, prezentace v místním tisku, ve 
školním časopise a prostřednictvím sociál-
ních sítí. V  loňském roce byla naše student-
ka z oboru podnikání vybrána jako zástupce 
z  této sítě, aby se zúčastnila mezinárodního 
setkání všech zapojených škol v Bruselu.

Pro naše studenty jsou tyto stáže velkou 
životní zkušeností, učí se samostatnosti, 
zodpovědnosti, poznají styl práce v zahra-
ničí a získají nové poznatky ve svém oboru. 
Komunikace v  cizím jazyce je pro ně velice 
přínosná, naučí se nebát používat cizí jazyk. 
V  neposlední řadě poznají kulturu a zvyky 
v daných destinacích.
Mgr. Pavla Malcová, Mgr. Klára Herudková, 

Mgr. Iva Kršňáková, Mgr. Kamil Novák

Stáže pro naše studenty byly spolufinanco-
vány z programu Evropské unie Erasmus+.

Veškerá sdělení vyjadřují pouze názor autora 
(Mgr. Pavla Malcová), Národní agentura 
a Komise neodpovídá za uvedené informace.

CAMBRIDGE ENGLISH QUALIFICATIONS 2025

SCAN ME

B1 PRELIMINARY FOR SCHOOL
B2 FIRST

C1 ADVANCED

17. 5. 2025

kontaktní osoba Mgr. Hana Konečná (konecna@batrebic.cz)
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Projektový týden v německém jazyce
(16. 12.–20. 12. 2024)
V prosinci se na naší škole tradičně usku-
tečnil projektový týden v německém jazy-
ce s lektorkou a rodilou mluvčí z Rakouska 
Mag. Annou Magdalenou Pejchal a paní 
učitelkou Mgr. Danielou Novákovou. 
Projektového týdne se zúčastnili pře-
dem vybraní žáci třetích ročníků maturit-
ních oborů. Konkrétně se jednalo celkem 
o 17 žáků ze tříd OA3A, OA3B, OA3C, HT3, 
CR3.

V rámci zmíněného  týdne žáci absolvovali 
každodenní šestihodinovou výuku zaměře-
nou na intenzivní komunikaci v německém 
jazyce o autentických a aktuálních tématech 
týkajících se reálií německy mluvících zemí. 
Jako téma bylo zvoleno „Es weihnachtet. 
Einblick in Bräuche und Traditionen der deut-
schsprachigen Länder“ - tedy téma týkající se 
Vánoc a tradic v německy mluvících zemích.

Při projektu byla využívána IT technika 
a multimédia. V závěru týdne žáci odpre-
zentovali své projekty. Cílem projektového 
týdne bylo zdokonalení  znalostí německého 

jazyka, zlepšení komunikace  a pochopení 
zásad  správného prezentování. Po ukon-
čení projektu žáci obdrželi certifikát o jeho 
absolvování. 

Mgr. Daniela Nováková

Produktové školení KA1
(28. 11. 2024)

V rámci odborného výcviku se žáci třídy 
KA1 seznámili s  profesionální vlasovou kos-
metikou MATRIX, se kterou budou pracovat 
po celou dobu studia na naší škole. Školení 
měla na starosti lektorka Zuzana, jejíž pouta-
vá přednáška o vlasové péči, doplněná prak-
tickými ukázkami, nás velmi zaujala. Těšíme 
se na další školení, které bude zaměřeno na 
produkty určené pro barvení vlasů.

žáci KA1
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Exkurze donutila žáky přemýšlet jinak
(27. 1. 2025)
Již tradičně studenti naší školy právě 
27.  ledna, kdy je připomínán Mezinárodní 
den obětí holocaustu, realizují exkurzi 
do Terezína. Letos exkurzi pořádala or-
ganizační skupina CR2 pro své spolužáky 
a také pro třídu CR1. Jak exkurzi skupina 
zaznamenala?

Cesta nás vedla přes několik měst a obcí, 
mezi kterými byly Okříšky, Brtnice, Jihlava, 
Naháč, Průhonice a Praha. Po celou cestu 
jsme my, jako organizační skupina, poskyto-
vali cenné informace o jednotlivých místech, 
kterými jsme projížděli. Tyto informace obo-
hatily naše porozumění místům a historic-
kým souvislostem, které jsme během exkurze 
navštívili.

Do Terezína jsme přijeli krátce po 10. ho-
dině. Jako první jsme z  parkoviště prošli 
Principovou alejí, která vede do Malé pevnos-
ti. Tato alej nás uvedla do atmosféry místa, 
které nese těžkou historickou paměť. Strávili 
jsme zde půl hodiny. Následně jsme se přesu-
nuli k Malé pevnosti, která sloužila jako věz-
nice gestapa. Zde jsme byli rozděleni na dvě 
skupiny a absolvovali prohlídku s průvodcem, 
jenž nám podrobně popsal fungování pevnos-
ti a její znepokojivé využití během nacistické 
okupace. Průvodce byl profesionál, líbil se 
nám jeho přednes a styl prezentace. Součástí 
návštěvy byly také dvě expozice v muzeu, kte-
ré nám pomohly lépe pochopit rozsah hrůz, 
které se zde udály. Prohlídka expozice nám 
celkově zabrala dvě hodiny.

Následovala prohlídka tzv. Velké pevnosti. 
Zde je muzeum ghetta se stálými expozicemi. 
Jednou z  nich je Pamětní síň dětí z  terezín-
ského ghetta, druhou je Terezín v „konečném 
řešení židovské otázky“ 1941‒1945. Prohlídka 
těchto expozic nám trvala hodinu. Taky jsme 
zhlédli dokumentární propagandistický film, 
který nacisté natočili s cílem zakrýt skuteč-
né podmínky života v ghettu. Tento film nám 
poskytl pohled na zkreslený obraz, který na-
cisté šířili o Terezínu. Po promítání jsme přešli 
do bývalých Magdeburských kasáren, které 
v době 2. světové války sloužily jako místo tzv. 
židovské samosprávy. My jsme si prohlédli 
rekonstrukci vězeňské ubikace a  dále expo-
zice umělecké, z  oblasti literatury, výtvar-
ného umění a divadla. Potom jsme se pěšky 
přesunuli ke hřbitovu a krematoriu. Cestou 

jsme se zastavili u kolejí a připomněli trans-
porty židovských vězňů, kteří byli do Terezína 
přivezeni a odtud následně deportováni do 
vyhlazovacích táborů. Mluvili jsme i o třebíč-
ských transportech, při kterých museli do 
Terezína dojít z  Bohušovic pěšky. V  dalším 
objektu -  bývalé márnici jsme se dozvěděli 
o osudech zesnulých vězňů. Chtěli  jsme na-
vštívit i Kolumbárium, kde bylo úložiště uren, 
ale kvůli natáčení ČT to nebylo možné. Také 
jsme zapálili pamětní svíčku jako výraz úcty 
a vzpomínky na oběti. Poslední zastávkou byl 
památník, který vytvořil umělec Aleš Veselý, 
a který nám připomněl oběti holocaustu ne-
jen židovské, ale i dalších etnických a politic-
kých skupin.
Pozitiva exkurze:
• Vzdělávací přínos - Exkurze byla velmi 

poučná a pomohla nám lépe pochopit his-
torii Terezína, holocaustu a nacistického 
režimu.

• Výborný průvodci - Informace, které jsme 
získali, byly podány velmi poutavě a pří-
stupně. Průvodce v Malé pevnosti měl bo-
haté znalosti a dokázal nás zaujmout.

• Návštěva historických míst - Byla to jedi-
nečná příležitost navštívit místa, která jsou 
součástí naší historie, a vidět je na vlastní 
oči.

• Atmosféra a respekt - Celá exkurze byla 
velmi emocionálně silná a připomněla nám 
důležitost respektování historie a obětí 
holocaustu.

Negativa exkurze:
• Dlouhá cesta - Cesta tam i zpět trvala tři 

hodiny, což bylo pro některé žáky únavné.
• Emocionální náročnost - Některé části 

exkurze byly velmi emocionálně nároč-
né, což mohlo být pro některé žáky těžko 
zpracovatelné.

• Únavná prohlídka - Terezínský památník 
je velký komplex, proto byla celá prohlídka 
i fyzicky náročná.

Ing. Daniela Vitásková  
a organizační skupina třídy CR2

Novinka v našem 
kadeřnictví
(Třebíč 7. 2. 2025)

Zdraví vlasů je důležité, proto plánujeme 
v našem školním kadeřnictví zavést novou 
službu - čištění vlasů a péči s řadou Malibu C. 
Z tohoto důvodu absolvovali UOV i žáci jed-
nodenní školení s praktickým nácvikem. Od 
příštího školního roku tuto službu rádi na-
bídneme našim zákazníkům.

UOV a žáci oboru kadeřník
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VÁ NOČNÍ V ÝS TAVA 17.  12.
Kuchař-číšník

Letošní Vánoční výstava opět 
přinesla nejen krásnou sváteční 
atmosféru, ale i lahodné chutě 
a  vůně, o něž  se postarali žáci 
oboru kuchař-číšník. Návštěvníci 
si mohli pochutnat na voňavých 
vánočních limonádách, které 
nabízely osvěžující kombinace 
koření a ovoce, nebo se zahřát 
oblíbenou horkou čokoládou 
se šlehačkou a marshmallow. 
Tato sladká pochoutka si rychle 
získala srdce malých i velkých 
návštěvníků. Pro ty, kdo měli 
chuť na něco vydatnějšího, byl k 
dispozici čerstvě upečený chléb, 
který si bylo možné i zakoupit 
domů, a lahodná pita plněná 

trhaným vepřovým masem. Na 
této kombinaci žáci prezentovali 
dovednosti v přípravě moderní-
ho street foodu. Vánoční výstava 
tak opět ukázala, jak talentovaní 
a kreativní jsou naši žáci.

UOV Adéla Dědičová

Designér v reklamě, florista

Konec roku jsme zakončili Vánoční výstavou, která se nesla v ele-
gantním duchu. Dekorace a výrobky žáků jsme ladili do trendových 
barev - zlatá, černá, krémová, stříbrná a bílá. K vidění byla úprava 
slavnostní tabule, dárkové balení, adventní a vánoční věnce, svícny 
ve skleněných číších do interiéru, moderní vazby na výzdobu exteri-
éru. Byly zde vystavené soutěžní práce žáků z AR Junior Praha, kteří 
se umístili na 1. místě s dárkovým balením a na 6. místě se umístila 
maketa.

Vše jsme vyráběli se žáky v rámci ODV (F, AD). Žáci na základě in-
struktáže učitelů ODV výrobky a dekorace zhotovili sami.

Monika Slatinská (AD2), Natálie Hanušová (AD2), 
Natálie Kopuletá (F2), Kristýna Dufková(F2)

 

  

Reprodukční grafik
TVOŘÍME, GRAVÍRUJEME, KOUZLÍME!

Žáci oboru designér v reklamě a reprodukční grafik si pro návštěv-
níky připravili workshop tvorby vánočních přání a jmenovek. K vidě-
ní byl také gravírovací stroj a 3D tiskárna, na které se tiskly vánoční 
ozdoby. Další zajímavostí byl vyšívací stroj a sublimační tiskárna, 
které ukázaly možnosti moderních technologií v oblasti grafiky a de-
signu. Návštěvníci si mohli zakoupit plátěné tašky s vánočním moti-
vem, které byly potištěné technikou sítotisku. Kromě toho si mohli 
vlastnoručně vytvořit placku s magnetkou jako malou upomínku na 
tuto akci.

Zájemci o studium měli jedinečnou příležitost nahlédnout pod 
ruce studentům, kteří pracovali v programech Adobe na tvorbě le-
táku. K  dispozici byl také fotokoutek s klíčovacím pozadím, kde si 
mohli návštěvníci odnést originální fotografii.

Celá vánoční výstava se nesla v duchu sváteční atmosféry a setka-
la se s velkým úspěchem.

Bc. Sára Křivánková
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VÁ NOČNÍ V ÝS TAVA 17.  12.
Kadeřník

K Vánocům neodmyslitelně patří pohádky 
a my jsme se jimi letos nechali inspirovat. Na 
chodbách jste mohli vidět výstavku známých 
českých pohádek, například nejoblíbenější 
vánoční pohádkovou klasiku Tři oříšky pro 
Popelku, Anděl Páně nebo O vánoční hvězdě 
a Princeznu zakletou v čase. Pro návštěvníky 
jsme jako vždy připravili možnost vyzkoušet 
naše služby jako masáž rukou a úpravu vla-
sů za pomocí kulmy, žehličky, krepovačky 
a pletení oblíbených copů.

Kolektiv UOV oboru kadeřník

Cukrář
Vánoční výstava byla spojena s dnem ote-

vřených dveří. Žáci druhého ročníku oboru 
cukrář skvěle a profesionálně prezentovali 
své řemeslo a pro návštěvníky i potencionál-
ní uchazeče o zmíněný  obor  měli připrave-
nou výstavku v podobě vanočniho cukroví, 
dezertů a dortů. Všichni příchozí si mohli od-
počinout a nasát vánoční atmosféru. K tomu 
si mohli vychutnat nealkoholický punč, la-
hodný dezert nebo palačinky a samozřejmě 
i  kávu. Pro menší návštěvníky byly připrave-
ny workshopy v podobě zdobení perníčků, 
modelování, zdobení cupcaků nebo malová-
ní na marcipán.

UOV Eva Valová
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Den otevřených dveří s firmami v grafické dílně
Na dni otevřených dveří naši 
žáci představili budoucím 
zájemcům o studium obory 
reprodukční grafik a desig-
nér v  reklamě. Tato akce byla 
skvělou příležitostí, při níž se 
návštěvníci mohli blíže sezná-
mit s těmito kreativními obo-
ry a získat cenné informace 
o možnostech studia.

Žáci obou oborů připravili pes-
trou ukázku svých dovedností. 
Na jednom stanovišti si návštěv-
níci mohli prohlédnout výsledky 
práce s 3D tiskem, gravírovací 

stroj, termosublimační tisk, 
který zajišťuje kvalitní potisk 
různých materiálů (včetně texti-
lu a hrnků), a v neposlední řadě 
také vyšívací stroj.

Neméně zajímavé byly ukáz-
ky práce na počítačích, na nichž 
žáci ukazovali, jak pomocí grafic-
kých programů, jako jsou Adobe 
InDesign nebo Photoshop, vy-
tvářejí moderní designy, loga 
a  tiskoviny. V rámci prezentace 
byl připraven i fotokout.

Součástí dne byla také velmi 
přínosná přednáška, která se 

týkala vytváření značky firmy. 
Byla určena žákům prvních roč-
níků obou oborů. Přednáška 
měla za cíl seznámit žáky s pro-
cesem tvorby loga -  od analýzy 
značky až po finální návrh. Tento 
workshop připravila Mgr. Denisa 
Mrňová, která se touto prací za-
bývá už několik let. Pro studenty 
byla přednáška užitečná a po-
může jim v budoucnu při vytvá-
ření vlastních návrhů a projektů 
v rámci jejich studia.

Reprodukční grafici

Kadeřnice
Kadeřnické služby jsme po-

skytovali nejen ve školním ka-
deřnictví, ale i v  budově školy. 
Masáž rukou, loknování vlasů 
nebo zapletení copánků moh-
li využít všichni zájemci z  řad 
veřejnosti. Poskytli jsme také 
podrobné  informace související 
s  naším  oborem  a  zrealizovali 
prohlídky školního kadeřnictví. 
Zajímavou částí dne byla před-
náška s  obchodní zástupkyní 
spolupracující firmy Bema Lucií 
Bartůňkovou.

žáci KA3

DEN O TE V ŘEN ÝCH DV EŘÍ  21.  1.
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DEN O TE V ŘEN ÝCH DV EŘÍ  21.  1.
Florista

Začátkem roku pro-
běhl  den  otevřených 
dveří ve spolupráci s fir-
mami. Společně se žáky 
oboru florista jsme při-
pravili výstavku v lehce 
jarním nádechu (jarní 
věnce do exteriéru i in-
teriéru, jarní osázené 
nádoby, cibuloviny ve 
vosku, jarní okénko).

Martin Brabec F1, 
Lenka Dufková F1

Cukráři
Na naší škole proběhl již tradiční den otevřených dveří spojený 

s prezentací firem, se kterými naše škola spolupracuje. Za obor cuk-
rář jsme měli pozvanou firmu POEX z Velkého Meziříčí, která se před-
ně zaměřuje na výrobu drobných cukrovinek, úpravu suchých plodů, 
oříšků, nově také čokoládových pralinek apod.

Žákyně oboru cukrář nabízely k prodeji palačinky, makronky a de-
zert Pavlova. Dále si mohli zájemci o obor vyzkoušet modelaci z mar-
cipánu nebo kreslení na marcipán. V neposlední řadě byla k dispozici 
ochutnávka francouzských dezertů tvarovaných do skla.

Mgr. Ivana Šalbabová

  

Kuchař-číšník
Na naší škole proběhl další Den otevřených dveří, během které-

ho se konaly také přijímací zkoušky nanečisto. Součástí tohoto dne 
byla i řada zajímavých přednášek a workshopů. Příchozím návštěv-
níkům jsme představili vítěznou tabuli z loňské mezinárodní soutěže 
v Nitře, kde naši žáci pod vedením pana Bartůňka a paní Dědičové 
vybojovali skvělé první místo. Celou akci provázela příjemná atmo-
sféra, kterou výborně doplnily ochutnávky tradičních zabíjačkových 
specialit. Žáci třídy KČ3 připravili lahodnou zabíjačkovou polévku, 
vařený vepřový jazyk a ovar s  jablečným křenem. Návštěvníci měli 
možnost ochutnat také jitrnice, jelita a domácí tlačenku. Naši žáci 
zároveň nabízeli čekajícím rodičům teplou zabíjačkovou polévku, 
která jim zpříjemnila den. Největší úspěch však zaznamenala naše 
vynikající škvarková pomazánka.

Bc. Miroslava Šrutková
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Psychohygiena a relaxace 
s aplikací NEPANIKAŘ

Velmi zajímavou a užitečnou 
přednášku - workshop, dle mého 
názoru i názoru většiny studentů 
ze třídy KČ, pro naši školu připra-
vilo sdružení aplikace Nepanikař 
( https://nepanikar.eu/). Dvě dob-
rovolnice, studentky psychologie 
z Masarykovy univerzity v Brně 
zaujaly žáky třídy KČ3 téměř dvě 
hodiny. Poučné informace poda-
né zajímavou formou a přede-
vším praktické příklady ze života 
mnohým z nás rozšířily znalosti 
o duševním zdraví.

Ing. Daniela Vitásková

Finanční svoboda
(17. 12. 2024)
Naše třída OA3C měla možnost vyzkoušet si deskovou hru nazva-
nou Finanční svoboda, díky níž jsme se seznámili s různými situa-
cemi, které se týkaly peněz, investic a úspor či běžných transakcí. 
Ve hře na nás čekaly všemožné nástrahy, jež nás mohou v životě 
potkat.

Během hry jsme se rozdělili do tzv. rodin ve věkovém rozmezí  30 
až 60 let. V těchto týmech jsme soutěžili, kdo dokáže lépe hospodařit 
s penězi a dosáhnout několika cílů jako např. vlastního bydlení, dovo-
lené, penzijních úspor. Bylo zajímavé sledovat, jak tyto situace řešila 
každá rodina po svém.

Po ukončení hry si každý spočítal celkové úspory získané během 
hry a porovnali jsme svoje výsledky. Díky hře jsme se naučili, jak se 
lépe rozhodovat v reálném světě financí a vyhnout se tak zbytečným 
chybám. Za příležitost děkujeme společnosti PROFI FP, konkrétně 
Vendule Radovské, Ivetě Ferové a Pavlíně Ročňákové.

Adéla Vítková, Marika Mařanová (OA3C)

 Přednáška Živnostenského úřadu
(3. 12. 2024)
Studenti prvních ročníků OA a EL se zúčastnili přednášky 
s paní Bc. Lenkou Bednářovou, referentkou registračně správního 
úseku ŽÚ v Třebíči. 

Cílem bylo seznámit studenty s podnikatelským prostředím a se zá-
kladními aspekty živnostenského podnikání. Přednáška začala úvo-
dem do pojmu živnost a vysvětlením, jaké typy živností existují. Dále 
jsme se dozvěděli, jaké kroky je třeba podniknout k založení živnosti. 
Byly vysvětleny procesy registrace, popsány potřebné dokumenty 
a povinnosti, které musí budoucí podnikatelé splnit. 

Děkujeme paní Bednářové za poskytnuté odborné informace a pří-
klady z praxe. 

Laura Tabaku, Sára Marešová (OA1A)

 

Naše zkušenost s MOCK testem
(Třebíč 22. 2. 2025)

Na naší škole opět proběhly MOCK testy pro úroveň B1, B2, C1 
(Cambridge zkoušky nanečisto). Test na úrovni B2 byl opravdu ná-
ročný. Obsahoval složitou gramatiku a pokročilou slovní zásobu. 
Poslechová část byla rychlá a vyžadovala dobré soustředění. Čtení 
zahrnovalo dlouhé texty s  otázkami na porozumění. U  psaní bylo 
nutné dodržet správný formát a styl zadaného tématu. Celkově to 
byl náročný test jazykových schopností na vyšší úrovni.

Výsledky MOCK testu nám pomůžou zorientovat se v naší jazykové 
úrovni a poté se přihlásit k  odpovídající zkoušce. Všem účastíkům 
přejeme hodně štěstí!

žákyně OA3C
Ilustrační foto (zdroj: Pexels, Polina Tankilevitch)



1. číslo  2024/2025STRANA  14

S P O L U P R Á C E
Valentýnské darování krve
(Nemocnice Třebíč 13., 18. 2. 2025)

Rok se s rokem sešel a naši žáci společně se čtyřmi pedagogy opět 
zachraňovali životy. Celkem 42 statečných se rozhodlo darovat krev, 
a někteří dokonce úplně poprvé. Protože byl letos o darování krve vel-
ký zájem, odběr musel proběhnout ve dvou dnech.

Prvodárci si  mimo jedinečného pocitu odnášeli navíc čokoládu 
a odběrové triko, jež vznikalo na podporu dárcovství pro Kraj Vysočina 
a jehož logo shodou okolností navrhovali žáci naší školy.

Všem účastníkům patří velké poděkování, jsme na vás pyšní! 
Mgr. Martina Vaverková

Fotokoutek na biatlonu
(Nové Město na Moravě 7.–9. 3. 2025)

Ve dnech 7.-9. března se v Novém Městě 
na Moravě ve Vysočina Aréně jely závody 
Světového poháru v biatlonu a náš fotokou-
tek jako již každý rok u toho nemohl chybět. 
Náš stánek se nacházel u přístupu k tribu-
nám, a tak jsme byli skoro první, koho mohli 
diváci navštívit. Zájem o fotokoutek byl ob-
rovský, místy se čekaly i několikaminutové 
fronty. Odměnou za čekání byla památeční 
fotka s biatlonovu tematikou. Odpočinek při-
šel vždy jen v době závodů, kdy se všichni vy-
pravili na tribuny nebo k tratím, aby měli co 
nejlepší výhled na celý závod. Počasí bylo pro 
závodníky velmi náročné, bylo doslova jarní 
počasí. Nám to ale nevadilo, protože alespoň 
nebyla po celý den zima. Po posledním závo-
dě už focení moc zájemců nepřilákalo, všich-
ni se snažili dostat se co nejrychleji z areálu. 
Ono se není čemu divit, když byla o víkendu 

návštěvnost každý den přes 20 tisíc diváků, 
tak to chvíli trvá, než se areál vyprázdní. Tyto 
dva  náročné víkendové dny jsme úspěšně 
zvládli a už se těšíme v  květnu na závod ze 
světové série horských kol.

Michal Schneider
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Logo pro prodejnu BAREFOOT
(20. 2. 2025)

V rámci odborného výcviku se 
naši talentovaní žáci oboru desig-
nér v reklamě a reprodukční gra-
fik pustili do zajímavého projektu 
‒ tvorby loga pro novou prodejnu 
BAREFOOT. Zadání bylo jasné: 
vytvořit originální a zapamato-
vatelné logo, které bude odrážet 
filozofii Barefoot obuvi ‒ přiroze-
nost, svobodu a pohodlí. Po peč-
livé práci všech žáků se zákazník 
rozhodl pro návrh Alice Vlkové ze 
třídy RGF2. Alice do loga vnesla 
kreativní prvek v podobě stylizo-
vaného chodidla a zvolila hravý 
font Adelia, jenž skvěle podtrhuje 
přátelský a moderní charakter 
značky. Za svou práci byla Alice 
odměněna finančním příspěv-
kem od spokojeného zákazníka. 

Celý proces návrhu loga byl pro 
žáky cennou zkušeností a skvě-
lou příležitostí uplatnit své do-
vednosti v praxi. V příštím vydání 
časopisu se můžete těšit na re-
portáž ze slavnostního otevření 
prodejny BAREFOOT, kde nové 
logo najde své čestné místo. 
Gratulujeme Alici k úspěchu a dě-
kujeme všem žákům, kteří se na 
projektu podíleli!

Bc. Sára Křivánková

Spolupráce 
s kavárnou

Od listopadu si můžete na 
našich zákuscích pochutnat ne-
jen ve Vladislavi, ale i v Třebíči 
v nově otevřené kavárně Kiwi 
Café. Jsme rádi, že můžeme 
spolupracovat s  touto kavár-
nou, díky které žáci oboru cuk-
rář vyrábí lahodné dezerty.

UOV Eva Valová

Barevné Vánoce
(Jihlava 12. 12. 2024)

Ve spolupráci s Krajem Vysočina jsme jako každý rok zavítali na 
Barevné Vánoce do Jihlavy. Obory AD2, KA2 a RG2 společně nabíze-
ly veřejnosti své služby (balení dárků, pletení copů a fotokoutek).

Valentýna Ryglová AD2, Tereza Čermáková AD2

 

 

Projekt s městem Třebíč 
ve znamení židovských tradic
(Třebíč 17. 12. 2024)

V rámci spolupráce s městem 
Třebíč dostali žáci třetího ročníku 
oboru reprodukční grafik za úkol 
navrhnout originální informační 
leták na tři lomy, tzv. harmoni-
ku. Zapojeny byly rovněž i  obo-
ry cukrář a kuchař -  číšník, žáci 
těchto oborů  vyhledali recepty 
a následně také uvařili a napekli. 
Tiskovina, zaměřená na tradič-
ní židovské recepty, měla nejen 
informovat návštěvníky měst-
ských turistických center, ale 
i  zaujmout širokou veřejnost na 
akcích spojených s židovskými 
tradicemi.

Úkol nebyl vůbec jednoduchý. 
Žáci museli připravit grafický ná-
vrh dle dodaného náčrtu od klien-
ta. K receptům bylo třeba přiřadit 
vhodné fotografie pokrmů. Volba 
barevnosti a grafických prvků, 
které by ladily s daným tématem, 
byla také důležitá. Celkový layout 
musel být přehledný a zároveň 
vizuálně přitažlivý.

Tento projekt byl pro žáky 
skvělou příležitostí ukázat, jak 

mohou svou kreativitu a tech-
nické dovednosti uplatnit při re-
álných zakázkách, které mají vliv 
na veřejnost a podporují kulturní 
dědictví města Třebíč. Současně 
projekt posloužil i jako přípra-
va  k  závěrečným zkouškám, 
při  nichž by se podobný úkol 
mohl objevit.

UOV grafická dílna
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Raut pro Nemocnici Třebíč
(Třebíč  6. 12. 2024)

Jako každý rok se naši žáci 
oboru kuchař-číšník zapoji-
li do přípravných prací a ná-
sledné obsluhy  na rautech pro 
Nemocnici Třebíč. Tyto příležitos-
ti pomohly žákům získat cenné 
zkušenosti v organizaci a obslu-
ze hostů. Jsme vděční za důvěru 
Nemocnice Třebíč, která nám 
umožňuje rozvíjet dovednosti 
našich žáků a propojit je s praxí. 
Těšíme se na další spolupráci.

UOV Adéla Dědičová

S T U D E N T I
Překonání generační bariéry

(prosinec 2024)
Žáci třídy KA1 napsali procítěné osobní dopisy klientům Domova pro 

seniory na ulici Manželů Curieových. Snažili se je rozptýlit vyprávěním 
o naší škole, svých zálibách i domácích mazlíčcích a potěšit svým zá-
jmem. Krásně ilustrovaná psaní zakončili srdečným přáním pohodo-
vých vánočních svátků a zdraví do nového roku. K našemu překvapení 
jedna žákyně dostala v lednu od „svého“ dědečka i odpověď.

Mgr. Hana Švecová

  

Únorová jubilea cestovního 
ruchu

17. února si připomínáme Světový den odolnosti cestovního ruchu, 
který vyhlásilo OSN v roce 2023. Tento den není tolik medializován jako 
druhý významný den - 21. únor, což je Mezinárodní den průvodců ces-
tovního ruchu. Na stránkách Asociace průvodců ČR bylo hodně zají-
mavých akcí, které průvodci připravili pro veřejnost. Studenti CR3 
tyto dny oslavili absolvováním akce Městská věž s pracovním listem. 
Kromě klasické expozice byla k vidění i nová výstava Komnata života 
a smrti. Díky ochotě pana faráře Dobeše se studenti podívali i do kom-
naty vší obce, která je běžně nepřístupná.

Ing. Daniela Vitásková
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S P O R T
Březnový lyžařský kurz
(Karlov pod Pradědem 10.–14. 3. 2025)

Po jarních prázdninách vyrazili žáci OA2A, 
OA1C a KA2 na poslední letošní lyžařský kurz. 
Výborné jarní lyžování ve skiareálu Karlov 
narušil pouze čtvrteční déšť. Propršený 
den jsme strávili hraním her a soutěžením. 
Poslední páteční lyžování proběhlo už opět 
za perfektního počasí, dokonce i na čerstvě 
napadaném sněhu.

Nám učitelům pak největší radost udělali 
samotní žáci, kteří vytvořili fajn partu jak na 
lyžích, kde dělali pokroky mílovými kroky, tak 
i na hotelu, kdy večery trávili hraním stolního 
tenisu či zpěvem u kytary. 

Těšíme se na příští rok. Skol
Mgr. Karel Foltýn

Kurz běžeckého lyžování
(Malá Úpa 25. 1. 2025–29. 1. 2025)

Žáci oboru sportovní management se ve třetím ročníku pravidel-
ně účastní kurzu běžeckého lyžování v Krkonoších. V lokalitě Černá 
hora - Pec se i letos proháněli upravenými běžeckými stopami. 
Počasí i sněhové podmínky jim během tří celodenních výletů umož-
nily pohyb po okolí Černé hory, Hnědého vrchu, i sjezd do Pece pod 
Sněžkou. Všichni žáci si postupně osvojovali nejen techniku klasic-
kou, ale i volnou techniku, tedy jednodobé i dvoudobé bruslení. 
Součástí kurzu bylo i plánování výletů a vyhledávání osob pod lavi-
nou, které si žáci sami v praxi vyzkoušeli.

Bc. Vojtěch Novotný
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Florbalový turnaj 
- dívky
(Třebíč 17. 12. 2025)

Dívčí florbalový tým se zúčastnil okresního 
kola Subterra cupu 2024. Jedná se o florbalo-
vý turnaj pod záštitou známé firmy. Dívky ur-
čitě neudělaly ostudu a po 4 zápasech skonči-
ly na 3. místě.

Mgr. Lenka Herbrichová

Florbalový turnaj - chlapci

(Třebíč 9. 12. 2024)
V rámci florbalového turnaje, který se ko-

nal v Třebíči, obsadili naši žáci krásné 3. mís-
to. Soupeři byli velmi kvalitní a zápasy byly 
vyrovnané. Nestačili jsme pouze na týmy 
z Moravských Budějovic a Střední průmyslo-
vé školy Třebíč.

Mgr. Martin Homola

Lednové lyžařské kurzy
(Karlov pod Pradědem 18. 1.–26. 1. 2025)

Na konci ledna se třídy OA2C, OA2B a část 
OA1C zúčastnily dvou lyžařských kurzů 
v  Karlově pod Pradědem. Ubytováni jsme 
byli v hotelu Karlov, který se nachází nedale-
ko sjezdovek. Podmínky byly ideální, sněhu 
bylo dostatek a celý lyžařský areál byl plně 
v provozu. Studenti si z kurzu odnesli spous-
tu nezapomenutelných zážitků a zlepšili své 
lyžařské dovednosti.

Mgr. Vítězslav Svoboda
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Jednodenní lyžařské kurzy
(Velké Meziříčí 7. 2. 2025, 11. 2. 2025)

Pro třídy prvního ročníku cestovní ruch a hotelnictví jsme uspořá-
dali dva jednodenní kurzy na Fajtově kopci ve Velkém Meziříčí. I na 
menším kopci jsme stihli vše, co jsme chtěli a i začínající lyžaři udě-
lali obrovský pokrok.

Mgr. Vítězslav Svoboda
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TYGŘI
Tygři mají pruhovanou srst,  

to ví každý. 
Veděli jste, ale že mají... 

Pomůcka:
APE, ROV,

RON
NEVELKÉ SPZ

PRAHY
NEDĚLE
ZKRAT.

2. DÍL
TAJEMKY

KORÁLOVÝ
ÚTES

NELÉTAVÝ
PTÁK

ČLOVĚK 
S CHOROB-
NOU VÁŠNÍ

UCHAZEČI

   JEDEN 
PLUS

JEDEN

VOJENSKÁ 
HODNOST 

ZKRT.
ČLOVĚK 1.DÍL

TAJEMKY

PODLE 
TOHO

HROB ZASTA-
RALE

ČÁSTI
ÚST DRUH KOŘENÍ

NIKDY 
PŘEDTÍM

ORIENT. NO-
SIČ BŘEMEN

MLADÉ KRÁVY

NEČAS 
HOVOR

SLOSOVÁNÍ
SILNÝ

PROVAZ
CVIČEBNÍ 

ÚBOR
POCTA

KLANY

STŘEDOVĚKÝ 
HLASATEL

SPOLEČNOST
ZKR.

SYSTÉM
 BRZD

VÝROBNA
SOLI

PŘED.STR.
MINCE

DEŠTNÍK
HOVOR.

ZESÍLENÝ
ZÁPOR

POHYB TÁGEM

ČÁST

POKUŠENÍ ODCHYLKA
STŘELY

SÍDLIŠTĚ KELTŮ POPÍNAVÉ 
ROSTLINY

VELKÁ 
NÁDOBA

LEHKÉ. TOP.
OLEJE ZKRT. DROBNÝ HMY-

ZOŽRAVEC
 NĚMECKÝ 

BÁSNÍK
MALÉ CHLÉVY

TVOR
PIJÍCÍ
KREV

DRUH LÉKAŘE

NÁZEV 
HLÁSKY L

STÁTNÍ
PODNIK

ZKRT.

NÁDOBA 
NA ZELÍ

EKONOM.
ODD. ZKRT.

SLOVNÍ
POMOC

3. DÍL 
TAJEMKY

OBYVATEL
EVROPY

SLADKOVOD.
RYBA

IN. BÁSNÍKA
ERBENA

LIDOOP
ANGLICKÝ

ŘÍMSKÝCH
1002

POVRCHOVÁ 
VODA

PRVNÍ
MŮŽ

RŮSTEM SE 
ZVĚTŠÍT

MP2
NIZOZEMÍ

MLÉČNÁ
POCHOUTKA OŽEHNUTÍ

NÁTĚROVÉ
HMOTY

ZNAČKA 
SPORTOV-

NÍHO
OBLEČENÍ

... pod srstí i pruhovanou kůži

Šachový turnaj
(Třebíč 9. 12. 2024)

V DDM Třebíč se uskutečnilo 
okresní kolo v šachu. V katego-
rii středních škol měla Bráfova 
akademie dvojnásobné zastou-
pení. Oba naše týmy se během 
dlouhých bojů neztratily a umís-
tily se na 6. a 8. místě. Na postup 
do krajského kola to sice nes-
tačilo, žáci si ale odnesli cenné 
zkušenosti.

Bc. Vojtěch Novotný

Křížovka
Vypracováno podle internetového 
zdroje.
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